
SPRÁVA PREDSEDU PS – URBARIÁT-u VALČA O ČINNOSTI VÝBORU 
A STAVE SPOLOČENSTVA ZA ROK 2018 PREDLOŽENÁ VALNÉMU 

ZHROMAŽDENIU DŇA 06.04.2019 

 

Vážené dámy, vážení páni úvodom by som Vás chcela privítať na dnešnom VZ a oboznámiť 
Vás so správou o činnosti výboru PS – Urbariátu Valča za rok 2018 a o plánoch a úlohách na 
rok 2019. 
 
Hneď na začiatku, by som chcela vyhodnotiť  Uznesenia z VZ konaného dňa 24.03.2018, 
ktoré svojim uznesením uložilo výboru nasledovné úlohy: 
 
D) Ukladá 
 

1. Zabezpečiť výberové konanie na kompletné zabezpečenie ťažby drevnej hmoty 
v roku 2018. 
Výberové konanie vyhrala firma Ota Rajniaka z Bystričky. 

 
 
 
 
Výbor konštatuje , že uznesenie z VZ bolo splnené. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Vážení členovia a členky PS – Urbariátu Valča. 
   
  

Na úvod Vás chcem všetkých privítať na dnešnom valnom zhromaždení. Zároveň 
vítam aj členov pasienkového Urbariátu, ktorí v minulosti neboli pozývaní na valné 
zhromaždenia. Vzhľadom k tomu, že valné zhromaždenie rozhoduje a schvaľuje všetky 
najdôležitejšie činnosti lesného a pasienkového urbariátu na ďalší rok sme radi, že členovia 
pasienkového urbariátu sa budú rovnako spolupodieľať na týchto dôležitých rozhodnutiach. 

Tak ako po iné roky aj v roku 2018 sme museli riešiť veľkú kontrolu a to z dotačného 
úradu na Chránené vtáčie územie. Kontrola bola zameraná na výmeru, ťažbu a na dodržanie 
všetkých podmienok, na základe ktorých nám boli pridelené dotácie.  Po spracovaní a dodaní 
všetkých potrebných dokladov a po vizuálnej kontrole lesných porastov komisia rozhodla, že 
Urbariát Valča dodržal všetky stanovené podmienky a časové termíny ťažby, na základe 
ktorých nám je prideľovaná táto dotácia. Vzhľadom k tomu, že komisia šetrila dopodrobna 
a zdĺhavo jej kladné rozhodnutie bolo vydané až na konci roka 2018 kedy sme dostali tieto 
dotácie v plnej výške a to 6 600 Eur. 

Vďaka tomu, že Urbariát Valča má príjem aj z nájmov a to 7500 Eur a z dotácií mohli 
sme si dovoliť v roku 2018 znížiť ťažbu dreva na minimum. Ťažbu sme obmedzili z dôvodu 
nízkej ceny drevnej hmoty, ktorá bola spôsobená prebytkom kalamitného dreva na trhu.   

Tak ako sme si predsavzali pri nástupe do funkcie stále je a aj bude pre nás najväčšou 
prioritou ochrana lesa, jeho šetrenie s čo najmenším výrubom a s čo najväčšou výsadbou 
lesných porastov tak, aby sme zanechali krásny a hlavne zdravý les aj ďalším generáciám. 
Sme veľmi radi, že v roku 2018 sme na 100% dodržali hospodársky plán a to najmä čo sa týka 
pestevnej činnosti. Vysadili sme 1100 sadeníc smreka,100 sadeníc buka na celkovej výmere 
0,57 ha. 

Po prevzatí lúk a pasienkov z poľnohospodárskeho družstva Valča do vlastnej 
starostlivosti sme museli rozšíriť svoju činnosť aj na starostlivosť o tieto pasienky. V roku 
2018 sme museli zabezpečiť kosenie, mulčovanie , vedenie potrebnej dokumentácie a všetko 
ostatné potrebné k získaniu dotácií pre pasienkový urbár. Tieto sme v roku 2018 opäť získali 
v plnej výške a to 3600 Eur.  

Vážení členovia valného zhromaždenia. Na záver by som sa chcela poďakovať za 
aktívny a profesionálny prístup každého člena výboru a dozornej rady. Za vynikajúcu 
pracovnú atmosféru, za konštruktívne riešenie problémov a požiadaviek, ktoré boli na nás 
kladené zo strany kontrólnych orgánov. Za aktívnu spoluprácu väčšinových vlastníkov, za ich 
finančnú, právnu a materiálnu pomoc, ktorá nám bola vždy poskytnutá ochotne a v plnej 
miere. A zároveň by som sa chcela poďakovať aj Vám všetkým členom, ktorí si našli čas, aby 
sa mohli zúčastniť tohto Valného zhromaždenia nášho Urbariátu.   

 
Vážené dámy , vážení páni ďakujem za pozornosť. 

 
 

     Mgr. Margaréta Škrobáková – predseda PSU Valča 


